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PROTOKÓŁ  Nr XXI 

 zwyczajnej   sesji  Rady  Gminy  Gietrzwałd 

odbywającej się na dwóch posiedzeniach  

 27  października  2016 r. i 21 listopada 2016 r. 

 
Początek  sesji  godz.  1600. 

Zakończenie  sesji: 21 listopada 2016r. godz. 1645. 

 
Ad.1. Otwarcie,  dyskusja nad  projektem porządku obrad. 

 
Przewodniczący  Rady Marek Nowogrodzki dokonał otwarcia sesji i powitał wszystkich 

zebranych.  Na sesji obecnych było 14 radnych, zgodnie z załączoną listą obecności 

(załącznik nr 1). Nieobecna Małgorzata  Lewandowska – nieobecność uspra-

wiedliwiona. Ustawowy skład Rady Gminy liczy 15 radnych. Przewodniczący stwierdził 

kworum. Obecni  byli również: Wójt Marcin Sieczkowski, Skarbnik  Andrzej Wasilewski, 

Sekretarz Halina Bienkiewicz, Kierownik ZGK Jan Kasprowicz, Kierownik referatu 

Inwestycji i Zamówień Publicznych Agnieszka Kochanowska, Kierownik GOPS 

Elżbieta Biadała, Kierownik referatu Planowania Przestrzennego, Drogownictwa, 

Nieruchomości i Ochrony Środowiska Krzysztof Burski, Kierownik referatu Podatków i 

Opłat Krystyna Dzikowska, poseł na sejm RP Mirosław Pampuch, sołtys sołectwa 

Naterki i redaktor Gazety Gietrzwałdzkiej Zbigniew Kukuć, mieszkańcy Naterek i Gronit 

a także przedstawiciele grona pedagogicznego ZS-P w Gietrzwałdzie, mieszkańcy 

gminy: J. G. i D. J. (załącznik do protokołu nr 2). Przewodniczący zaproponował 

wprowadzenie do porządku obrad następujących punktów: 

1) 9a Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gietrzwałd,  

2) 14a Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów, 

3) 14b Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej, 

4) 18a Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony z drzew uznanych 

za pomnik przyrody w granicach administracyjnych Gm. Gietrzwałd, 

5)  23a Podjęcie uchwały w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania 

udziałów i akcji, 

6) 16a Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunika-

cyjnych których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Gietrzwałd, 
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7) 24a Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska  w przedmiocie „Gazety 

Gietrzwałdzkiej”, 

8) 24b Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Gietrzwałd. 

Na prośbę mieszkańców którzy chcieli zabrać głos na sesji Przewodniczący 

zaproponował następującą zmianę kolejności omawiania punktów porządku obrad: 

po otwarciu i ustaleniu porządku obrad omawianie punktu 24. Sprawy różne, następnie 

pkt 24a, 24b. 

A. Robaczewski  przypomniał, że było zwyczajem iż nie dokładano do porządku 

obrad projektów uchwał, które nie były omawiane na posiedzeniu komisji. Powiedział, 

że jest przeciwny wprowadzeniu punktów 23a,16a, 24a 24b. Postawił wniosek o nie 

wprowadzanie ww. punktów do porządku obrad.  Odbyło się głosowanie nad 

przyjęciem  porządku obrad z zaproponowanymi zmianami – 11głosów za, 3 głosy 

przeciw. 

Ad. 24. Sprawy różne  

Przewodniczący udzielił głosu Wiesławowi Wiśniewskiemu. 

W. Wiśniewski ze Stowarzyszenia Bezpieczny Sząbruk – przedstawił temat drogi 

Naterki – Sząbruk. W ubiegłym roku z byłym Wójtem i przewodniczącym rady 

doprowadził do realizacji poszerzenia tej drogi i dalszych elementów jej modernizacji. 

Zacytował fragment pisma które przekazał przewodniczącemu w którym pisał o przy-

jęciu do realizacji w 2015 roku poszerzenia drogi Sząbruk- Naterki  w sierpniu – 

wrześniu 2015 roku i budowie chodnika przy ul. Steffena , po przesunięciu terminu – 

wykonanie projektu chodnika w 2016 roku a wykonanie  w 2017 roku z funduszy 

Starostwa.  Wójt odpowiedział na to pismo informując że w tej sprawie odbyło się  

10 września 2015r. spotkanie w którym uczestniczyli wice starosta Żemajtys,  

W. Wiśniewski, M. Nowogrodzki i A. Bal – dyrektor powiatowej służby drogowej.  

15 września 2015r. Wójt wystąpił do starostwa o sfinansowanie modernizacji drogi 

Sząbruk-Naterki. Droga została poszerzona ale  wykonanie tych robót odbiega od 

jakości poszerzenia na odcinku Kudypy-Naterki. Miały być wycięte zaznaczone drzewa 

i wykonane dwa przejścia dla pieszych w Sząbruku. W. Wiśniewski zapytał kiedy 

zostaną wykonane przejścia dla pieszych i wycięte drzewa. W. Wiśniewski zapytał 

dlaczego nie otrzymał notatki z odbytego 10 września 2015r. spotkania a takową jako 

uczestnik podpisał i powinien ją obligatoryjnie otrzymać.   
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W. Wiśniewski poinformował, że składa na ręce Przewodniczącego zapytania 

skierowane do Wójta na temat współdziałania przy modernizacji drogi Naterki-Sząbruk 

i na temat realizacji inwestycji drogowych na terenie naszej gminy w ramach ZIT.  

W. Wiśniewski prosił o odpowiedź na zawarte w pismach pytania. Przypominał, że 

zgodnie z ustaleniami odcinek drogi Sząbruk – Kudypy miał być pokryty,  po wykonaniu 

projektu chodnika, stopniowo dywanikiem asfaltowym.  

W. Wiśniewski poruszył również temat konsultacji w sprawie Strategii Powiatu 

Olsztyńskiego w których uczestniczyły gminy należące do powiatu a konsultacje 

obejmowały również zagadnienia drogowe.  

W. Wiśniewski poruszył temat objazdu przy Kudypach, który powstał dzięki staraniom  

mieszańców Naterek.  Zainteresowany był rozmowami jakie zgodnie z przepisami 

winny być prowadzone przy realizacji tegoż projektu z wykonawcą. Jakie uzgodnienia 

poczyniła gmina aby była zachowana drożność i aby drożność była bezpieczna.  

W. Wiśniewski zapytał, czy są poszukiwane środki na budowę sali gimnastycznej  

w Sząbruku, na jakim etapie to jest i dlaczego tak późno. Zwrócił uwagę, że za szkołą 

w Sząbruku jest błoto i w to błoto wysiadają dzieci z autobusu szkolnego.  

W. Wiśniewski zapytał czy gmina pozyskała środki zewnętrzne w bieżącej kadencji,  

a szczególnie środki unijne.  Poprosił o odpowiedzi na piśmie na poruszone tematy 

aby jako organizacja samorządowa ustosunkować się do tego.  

Podziękował Przewodniczącemu za pomoc przy uzyskaniu dotacji na remont kościoła 

w Sząbruku. Prosił o zmianę nazwy zadania i przeznaczenie na jego wykonanie 

pewnej kwoty aby stowarzyszenie mogło ubiegać się o środki unijne.  Przedstawił 

zakres prac jakie zostaną wykonane w tym roku.  

Podziękował Przewodniczącemu za współdziałanie przy pozyskaniu środków na 

samochód dla strażaków z Sząbruka.  

Głos zabrała A. S. nauczycielka muzyki w szkole podstawowej w Gietrzwałdzie. 

Poinformowała że nauczyciele ZS-P złożą do Wójta pismo które dzisiaj odczytała I. W. 

( teść pisma w załączniku). 

W piśmie tym nauczyciele proszą Wójta o postępowanie wyjaśniające sytuację w szko-

le w Gietrzwałdzie i zorganizowanie spotkania z dyrektorem szkoły i nauczycielami  

aby mogli przekazać wszystkie niepokojące ich sytuacje zaistniałe w szkole od czasu 

objęcia stanowiska przez nową dyrektor.  

M. Pampuch poseł na sejm RP poinformował, że w połowie września w sprawie zda-

rzeń jakie miały miejsce w szkole w Gietrzwałdzie zwrócili się do niego rodzice i nau-
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czyciele. Zdarzenia te wpływają negatywnie na relacje nauczyciele – dyrektor, a to  nie 

służy dobru dzieci. Zdaniem posła w szkole w Gietrzwałdzie występują nieprawidło-

wości. Zwrócił się z informacją o tych nieprawidłowościach do ministra edukacji, 

kuratora oświaty i Wójta. Minister nie ma wielu kompetencji w  nadzorowaniu szkół 

podstawowych i w tym duchu wystosowała odpowiedź, kurator  stwierdził, że nie widzi 

problemu. Działania podejmowane przez dyrektor mieszczą się w ramach jej 

obowiązków i propozycji wychowawczych. Poseł zwrócił uwagę na  uprawnienia rady 

rodziców i rady pedagogicznej. Są to dwa organy upoważnione do przyjęcia programu 

wychowawczego szkoły. Niepokoi stanowisko Wójta który uważa że przyczyną 

eskalacji konfliktu jest była dyrektor.  Zdaniem posła nie podjęto żadnych działań 

zmierzających do mediacji między stronami konfliktu stojąc na stanowisku że nie ma 

problemu lub że jest animowany przez osoby związane z byłą dyrektor. Poseł zwrócił 

się do radnych o interwencję w tej sprawie gdyż Wójt jest oceniany przez radę gminy 

 i dyrektor szkoły jako kierownik jednostki organizacyjnej podlega ocenie przez radę 

gminy. Zaapelował do mądrości radnych, cytat: „Ja nie będę się do Pana zwracał, 

panie wójcie, z całym szacunkiem dla pana. Natomiast ja zwrócę się do pana 

przewodniczącego i pań i panów radnych”, dodał także, że rada gminy posiada pełną 

kompetencję do działania w sprawie sporu dotyczącego szkoły.  1 aby poczynili 

starania w rozwiązaniu problemu gdyż jego narastanie nie służy całej społeczności 

lokalnej. Artykuły w prasie krajowej i lokalnej świadczą że sprawa jest i nie można jej 

nie zauważać. Prosił o rzeczowe działania zmierzające do wyjaśnienia wszelkich 

okoliczności tej sprawy i doprowadzenia do spokoju między dyrekcją a gronem 

pedagogicznym. Obiecał, że będzie monitorował sposób rozwiązania tego konfliktu. 

Służy swoją pomocą, jeśli  będzie takie życzenie, w mediacjach zmierzających do 

rozwiązania konfliktu. Radny A. Robaczewski zaznaczył, że konflikt w szkole jest nie 

tylko między dyrektorem a radą pedagogiczną. Konflikt zaczął się  wcześniej, w jego 

przekonaniu nie tylko od konfliktu Wójta z byłą dyrektor ale ze względu na skargi na 

zachowanie niektórych nauczycieli. Radny odczytał fragment pisma – odpowiedzi 

kuratora na skargę na nauczycieli na niewłaściwe ocenianie i stosowanie przemocy 

werbalnej. Kuratorium przeprowadziło kontrolę i stwierdziło nieprawidłowości wydając 

zalecenia pokontrolne. Wójt poinformował, że jutro spotyka się z przedstawicielem 

ZNP aby ustalić  datę spotkania z nauczycielami.  

                                                 
1 Uzupełnione na wniosek radnego A. Robaczewskiego na XXII sesji w dn. 12.12.2016r w punkcie porz. obrad: 

Przyjęcie protokołu XXI sesji. 
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Głos zabrał L. B.  mieszkaniec Naterek. Poinformował, że mieszkańcy Naterek walczyli 

o dogodny objazd do Olsztyna od czerwca ubiegłego roku. Obecnie objazd został 

załatwiony. W tym roku na czerwcowej sesji mieszkańcy ponownie zwrócili się do 

Wójta o zorganizowanie dogodnego objazdu. Następnie odbyło się spotkanie Wójta i 

przedstawiciela gminy w Naterkach na którym Wójt zadeklarował, że sprawa będzie 

za moment załatwiona. W Gazecie Gietrzwałdzkiej ukazał się  artykuł z informacją o 

objeździe przez las i przez Gronity  gdy faktycznie go nie było. Dopiero po usilnych 

staraniach mieszkańców (kilka skoroszytów pism) objazd został zorganizowany. Wójt 

podpisał porozumienie z wykonawcą zgodnie z którym objazd z Naterek miał być przez 

Gronity lub przez Gietrzwałd. Droga przez Gronity była w fatalnym stanie. Na pisma w 

tej sprawie mieszkańcy nie otrzymywali odpowiedzi. Wójt poprosił p. B. aby przedstawił 

informację o pismach mieszkańców Naterek na które nie otrzymali odpowiedzi aby 

sprawdzić czy tak było. Poinformował, że kilkunastokrotnie interweniował w sprawie 

objazdu z Naterek  o czym może świadczyć pismo  Intercoru które świadczy o 

staraniach gminy. Objazd przez las został zamknięty gdyż zgodę wycofał nadleśniczy, 

bo mieszkańcy jeździli tą drogą zbyt szybko. M. K.  powiedział, że mieszkańcy Naterek 

odnoszą wrażenie że gdyby nie było porozumienia między Intercorem a Wójtem to 

objazd przez Kudypy byłby dużo szybciej. Wykonawca w ramach porozumienia obiecał 

kruszywo i maszyny do naprawy dróg. W. Wiśniewski poprosił o udostępnienie treści 

porozumienia z Intercorem i o  informację o stopniu realizacji zobowiązań Intercoru  z 

niego wynikających.  

D. J. zapytał jakie korzyści mieszkańcom gminy przyniesie przekształcenie ZGK w 

spółkę prawa handlowego. Jego zdaniem spółka nie będzie w stanie się utrzymać a 

gmina będzie musiała pokrywać jej długi. Wójt odpowiedział, że udzieli odpowiedzi na 

piśmie.  

 

Ad. 24a. Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska  w przedmiocie „Gazety 

Gietrzwałdzkiej” 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały sporządził on i I. Omilian. Odczytał 

treść projektu uchwały. Wójt poprosił o doprecyzowanie zawartego w uchwale zwrotu 

„ roli jaką odegrał w tym procederze Wójt gminy Gietrzwałd Marcin Sieczkowski”. 

Przewodniczący odpowiedział, że nie doprecyzuje zwrotu, gdyż Wójt wie jaką rolę 

odegrał. T. S.  – redaktor naczelna Gazety Gietrzwałdzkiej- powiedziała że po piśmie 

p. K.  Wójt wystosował do mieszkańców Gietrzwałdu odezwę w której napisał: od 
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dłuższego czasu w różnych mediach i publikacjach dochodziły sygnały o tym, że 

Gazeta Gietrzwałdzka jest wydawana nielegalnie. Gdy p. K. przejął z dnia na dzień 

Gazetę i 13 września zawiadomił o tym Wójta, Wójt 14 września wystosował pismo do 

pracowników GOK zabraniając im jakichkolwiek działań przy Gazecie Gietrzwałdzkiej, 

grożąc sankcjami jeśli to będą robić. Wójt odpowiedział, że tak zrobił gdyż nie chciał 

narażać gminy na koszty wydając gazetę o nieznanym statucie prawnym. Nauczyciele 

zapytali dlaczego w sprawie gazety Wójt zareagował w ciągu jednego dnia a w sprawie 

sytuacji w szkole czekają na odpowiedź już prawie miesiąc. Wójt odpowiedział, że to 

z powodu jego urlopu ojcowskiego termin odpowiedzi uległ wydłużeniu. T. S. 

poinformowała, że osoby które brały udział w kampanii wyborczej Wójta teraz działają 

na jej niekorzyść. Została wezwana na policję gdyż p. R. złożył doniesienie iż popełniła 

przestępstwo umieszczając w Gazecie ogłoszenia i ulotki. W tejże Gazecie ukazały się 

również w czasie kampanii wyborczej materiały dotyczące programu wyborczego 

obecnego Wójta. Przewodniczący przypomniał że na łamach tejże gazety ukazywały 

się również, niekoniecznie pochlebne,  artykuły o nim i o innych radnych. Godził się na 

to, bo Gazeta służyła mieszkańcom gminy. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały  w sprawie zajęcia stanowiska  w przedmiocie „Gazety Gietrzwałdzkiej” -  12 

głosów za, 2 osoby wstrzymały się od głosu.  

 

Ad. 24b. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Gietrzwałd. 

 

Przewodniczący poinformował, że jest autorem projektu uchwały wraz z uzasa-

dnieniem. Proponuje  wynagrodzenie zasadnicze w wys. 4.200zł – było 5.300zł, 

pozostałe składniki wynagrodzenia bez zmian. Poinformował, że długo nosił się z 

zamiarem zmiany wynagrodzenia Wójta ale powstrzymywała go nadzieja na 

współpracę i dobre relacje. W ostatnim czasie współpraca z radnymi zanikła. Wójt 

zaczął ignorować radnych. Zmiana wysokości wynagrodzenia  jest krokiem aby 

zmobilizować Wójta do współpracy. W uzasadnieniu do uchwały  znalazło się wiele 

argumentów uzasadniających zmianę wynagrodzenia. A. Robaczewski przypomniał, 

że wiosną wpłynęła skarga p. J. o obniżenie wynagrodzenia Wójta. Tematem miały 

zająć się komisje i wyjaśnić postawione Wójtowi zarzuty. Dzisiaj na 15 minut przed 

sesją radni otrzymali projekt uchwały wraz z obszernym uzasadnieniem. Wiele 

zarzutów się pokrywa. Do dziś na spotkaniu komisji gospodarczej  ani na wspólnym z 
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innymi komisjami spotkaniu temat nie był poruszany. Przewodniczący zlecił zbadanie 

sprawy Komisji Rewizyjnej ale nie znane są wyniki jej pracy na tym tematem. Uważał, 

że nie powinno się głosować nad projektem uchwały który nie został wcześniej 

omówiony na posiedzeniu komisji.   

Uważał,  że niektórzy radnie nie zdążyli nawet zapoznać się z treścią projektu uchwały. 

Wójt poinformował, że projekt uchwały otrzymał  gdy rozpoczynała się sesja co nie 

dało mu możliwości aby odnieść się do postawionych mu zarzutów. Głosowanie będzie 

się więc odbywało bez wysłuchania jego argumentów. W tej sytuacji trudno mówić o 

dobrej współpracy i dobrych praktykach. Przewodniczący powiedział, że to Wójt zerwał 

współpracę a radni będą głosować zgodnie ze swoim sumieniem. W projekcie uchwały 

nie ma niczego, czego radni nie wiedzą. Powiedział, że radni wielokrotnie prosili o 

pewne działania, ale Wójt się z radnymi nie liczył. Przyszedł więc czas aby ocenić to 

postępowanie. Wójt uważał, że przewodniczący nie liczy się z jego zdaniem gdy ustala 

termin sesji. S. Zdunek poinformował, że nie będzie głosował nad podjęciem uchwały 

gdyż nie ma danych aby podjąć decyzję co do której  będzie przekonany że jest 

słuszna. D. Małachowska zauważyła, że w uzasadnieniu do uchwały przywołuje się 

działalność osoby zajmującej się promocją gminy. Osoba ta złożyła do 

Przewodniczącego sprawozdanie ze swej pracy. Radna chciałaby się z nim zapoznać 

przed podjęciem decyzji. Uważała, że pomoże to zdecydować czy osoba ta jest 

potrzebna w gminie czy nie. Przewodniczący  uważał, że promocja gminy nie spełnia 

zadania  propagowania i zachęcania do zakupu gruntów w naszej gminie. Rada 

przeznaczyła w budżecie pieniądze po to aby zajął się sprzedażą działek a przy okazji 

promocją gminy.  Cytat: Promocja Gminy to jest dzisiaj na takiej zasadzie, że Pan od 

promocji promuje własną osobę i pana wójta, a gdzie jest sprzedaż działek, bo po to 

był etat za 130 000 zł przez radnych pozwolono dla pana wójta ba na prośbę pana 

wójta ten etat został utworzony, po to właśnie żeby zajął się sprzedażą gminnego 

majątku.”  2  Nie ma materiałów promujących działki do sprzedaży w Barwinach 

wykonanych przez pracownika obecnie zajmującego  się promocją. Przewodniczący 

uważał, że Wójt po pół roku pracy pracownika od promocji powinien przedstawić 

radnym rezultaty jego pracy. Wójt odpowiedział, że inspektor ds. promocji gdyby został 

poproszony na posiedzenie którejkolwiek komisji przedstawiłby rezultaty swojej pracy, 

ale nikt go o to nie poprosił. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

                                                 
2 Uzupełnione na wniosek radnego A. Robaczewskiego na XXII sesji w dn. 12.12.2016r w punkcie porz. obrad: 

Przyjęcie protokołu XXI sesji. 
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ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Gietrzwałd w wysokości podanej w projekcie 

uchwały – 10 głosów za, 1 głos przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu.  

Przewodniczący zarządził piętnastominutową przerwę od 1720 do 1735.  

W czasie przerwy większość gości opuściła salę obrad. 

 

Ad.2. Przyjęcie protokołu  XX  sesji. 

Radni nie mieli uwag do protokołu XX sesji rady gminy. Odbyło się głosowanie nad 

przyjęciem protokołu – 13 głosów za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Ad.3. Interpelacje.  

Do interpelacji zapisali się:  

Dominika Małachowska: 

1.  prośba Rady Sołeckiej wsi Naglady w imieniu mieszkańców o interwencję 

Wójta w sprawie przewoźnika Inter Trans Bis oraz o pomoc w zorganizowaniu 

spotkania z właścicielem Jaro Busa ,   

2. Czy planowane są do końca roku prace związane z naprawą dróg 

wewnętrznych sołectwa Naglady – ulice Unieszewska, Pogodna i Prosta 

3. Wniosek o przygotowanie kosztów związanych z podłączeniem do sieci 

kanaizacyjnej budynków przy ulicy Śródleśnej w Nagladach. 

Aleksandra Gedig: 

1. mieszkańcy budynku 57 w Łupstychu pytają czy jest szansa aby  jeszcze w 

tym roku przed zimą rozwiązany został problem ze stojącą wodą przy tym 

budynku, 

2. Czy Starostwo udzieliło odpowiedzi w sprawie hydroforni w Łupstychu  gdyż 
minął już rok od wysłania pisma w tej sprawie, 

Radosław Błaszczyński – czy jest szansa w tym roku na poprawienie dróg przy 

„Białych domkach” i przy przedszkolu w Biesalu, 

Jolanta Wilewska i Małgorzata Łączyńska – prośba o naprawienie ulicy Leśnej w 

Sząbruku 

Ad. 4. Sprawozdanie  Wójta. 

 
Wójt Marcin Sieczkowski przedstawił sprawozdanie ze swej pracy za okres od 13 

września 2016r do 26 października 2016r (załącznik do protokołu). A. Robaczewski 

był zdania, że szkoda iż goście nie wysłuchali sprawozdania Wójta. Wójt odpowiadał 

na pytania radnych dotyczące sprawozdania.  
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Ad.5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z pracy  Komisji. 

Eugenia Ratowska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała że Komisja 

spotkała się dwa razy.   Zajmowała się następującymi tematami: 

 Analiza  informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2016r. 

 Kontrola wydatków na utrzymanie obiektów sportowych w Gminie Gietrzwałd  
za 8 m-cy 2016r. (Orliki, stadion w Gietrzwałdzie, sale gimnastyczne, boisko przy 
Gimnazjum) 

 Rozpatrzenie wniosku otwartego w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta. 

Informacje szczegółowe i wnioski ze swej pracy komisja umieściła w protokołach z 

posiedzeń.  

Iwona Omilian, Przewodnicząca Komisji Społecznej poinformowała że Komisja 

odbyła posiedzenia wspólne z innymi komisjami. Poinformowała również, że 

rekomendowała  Magdalenę Lobert do nagrody Arca Talentica za 2016 rok. 

Zaproponowała wręczenie nagrody 11 listopada br.  Tego dnia w GOK-u będzie 

wystawiony spektakl słowno-muzyczny „ Ta co nie zginęła”. Spektakl przygotowują 

uczniowie i nauczyciele gimnazjum w Gietrzwałdzie.   

Michał Puszczało, Przewodniczący Komisji Gospodarczej poinformował, ze Komisja 

odbyła dwa spotkania 17 i 25 października. Komisja zajmowała się następującymi 

tematami: 

 
I. Wyjazd w teren: Grazymy, Rapaty, Biesal, Guzowy Piec, Rentyny, Sząbruk, 

Naterki, Naglady, Gietrzwałd.  

II. Omówienie tematów :  

1. Regulamin najmu sali gimnastycznej w Gietrzwałdzie. 

2. Skarga mieszkańców Gronit i Naterek na działania wójta.3 

3. Plan zagospodarowania przestrzennego cz. ob. Biesal ( teren oczyszczalni 

ścieków) oraz terenów położonych wzdłuż serwisówki drogi krajowej Nr 16 

(tereny za stacją paliw Orlen w kierunku Olsztyna). 

4. Drzewa w alei lipowej w Grazymach – zniesienie formy ochrony przyrody. 

5. Prośba o przyłącze wodociągowe w Guzowym Piecu. 

6. Sprawy różne,   

 oraz na drugim spotkaniu: 

1. Omówienie zmian w budżecie i WPF proponowanych na XXI  sesję, 
2. Likwidacja ZGK i przekształcenie na spółkę prawa handlowego, 

                                                 
3 wykreślono na wniosek radnego  S. Zdunka na XXII sesji w dn. 12.12.2016r w punkcie porz. obrad: Przyjęcie 

protokołu XXI sesji. 
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3. Omówienie materiałów na XXI sesję rady gminy, 
4. Sprawy różne. 

M. Puszczało odczytał protokoły posiedzeń komisji. 
 

Ad.6. Odpowiedzi na interpelacje. 

Wójt poinformował, że na interpelacje odpowie na piśmie na następnej sesji.  

Przewodniczący zarządził dziesięciominutową przerwę od 1945 do 1955.  

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gietrzwałd na 2016 

rok. 

M. Puszczało poprosił o wyjaśnienie dotyczące zmiany w wydatkach dotyczące 

przebudowy pomieszczeń w budynku gimnazjum na przedszkole, wydatki w 2016 r. 

w wysokości  9.000zł na koncepcję. W  WPF było zadanie  Budowa przedszkola 

wraz z rozbudową szkoły podstawowej w Gietrzwałdzie z kwotą 100 tys. zł. Radny 

zapytał co z pozostałą kwotą z tego zadania, skoro na koncepcję przeznaczono 

kwotę 9.000zł. Skarbnik wyjaśnił radnemu zapisy w projekcie uchwały. Odbyło się 

głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gietrzwałd 

na 2016 rok – 12 głosów za, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gietrzwałd na lata 2016–2022. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały.  Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gietrzwałd na 

lata 2016–2022 – 14 głosów za.  

Salę obrad opuściła Aleksandra Gedig zgłaszając to Przewodniczącemu. Obecnych 

13 radnych. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa w 

uchwale XXIX/258/2005 z 01.12.2005r. w sprawie regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków. 

Kierownik ZGK wyjaśnił, że uchwała została podjęta zgodnie z obowiązującym 

prawem. Nie została zakwestionowana przez organ nadzoru. W tym czasie stosowano 

przytaczanie w uchwałach zapisów z ustawy, co kwestionuje wnioskodawca. Obecnie 

opracowywany jest regulamin który jest zgodny z obecnie obowiązującym 

prawodawstwem.  Poinformował, że straciło moc zarządzenie na podstawie którego 

pobierane były opłaty za wydanie warunków na przyłącze wod.-kan. J. Kasprowicz 
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poinformował, że w sytuacji gdyby nie było uchwalonego regulaminu dostarczania 

wody  to obowiązuje ustawa o dostarczaniu wody i odprowadzaniu ścieków i jest ona 

aktem nadrzędnym. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

wezwania do usunięcie naruszenia prawa  w uchwale XXIX/258/2005 z 01.12.2005r. 

w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków w której nie 

uwzględnia się wezwania do usunięcia naruszenia prawa w ww. uchwale i nie 

stwierdza się naruszenia prawa   -  10 głosów za, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 

Ad. 9a Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gietrzwałd,  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Gietrzwałd – 13 głosów za. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości. 

Radni i Wójt zaproponowali wspólnie wysokość stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej odczytał wysokość proponowanych stawek: 

 
1. od gruntów: 

1) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków -  0,83 zł od 1 m2 powierzchni,  

2) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 
płynącymi  jezior i zbiorników sztucznych  -  4,54 zł od 1 ha powierzchni, 

3) pozostałych, w tym  zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego  -  0,41 zł od 1 m2 powierzchni,  
z tym że od gruntów zajętych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe  - 0,47 zł od 1 m2 
powierzchni, 

4) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 23 
lipca 2015r. o rewitalizacji (Dz.U.,poz. 1777 ze zm.) i położonych na terenach, dla 
których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie 
pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym 
obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu 
w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono 
budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego  2,98zł  od 1 m² powierzchni. 

2. od budynków lub ich części:     
1) mieszkalnych    -  0,74 zł  od 1m2 powierzchni użytkowej, 
2) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej -  19,00 zł od 1m2 
powierzchni użytkowej, 

3) zajętych  na prowadzenie działalności  gospodarczej  w  zakresie  obrotu   
kwalifikowanym materiałem  siewnym  -  10,59 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

4) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 
działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń –  4,61 zł 
od 1m2  powierzchni  użytkowej, 
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5) pozostałych: 
a) zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku  publicznego  

przez  organizacje pożytku  publicznego   -  7,62 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
b) letniskowych  -  7,62 zł  od 1 m2 powierzchni użytkowej, 
c) nie  wymienionych w punktach  a, b   -  6,31 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 

od budowli - 2% ich wartości.  

Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości  -  12 głosów za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej odczytał proponowane stawki opłaty targowej: 

1. w dni odpustu 29 czerwca, 15 sierpnia, 8 września lub pierwszą niedzielę po 8 września 

każdego roku: 

a)    z ręki, kosza i worka – 26,00 złotych, 
b) stołu  - 70,00 złotych, 

c) samochodu, przyczepy – 70,00 złotych, 

d) dla pozostałych form prowadzenia sprzedaży, nie wymienionych w ppkt a,b,c  

– 70,00 złotych, 

2. w pozostałe dni roku: 

a) z ręki, kosza i worka – 13,00 złotych, 

b) stołu – 35,00 złotych, 

c) samochodu, przyczepy – 40,00 złotych, 

d) dla pozostałych form prowadzenia sprzedaży, nie wymienionych w ppkt a,b,c  

– 35,00 złotych, 

3. we wszystkie dni roku, poza okresem odpustów, przy sprzedaży artykułów spożywczych 

z samochodu, przyczepy w wysokości 20,00 złotych, 

inkasentom przysługuje wynagrodzenie w wysokości  20 % od zainkasowanej kwoty.  

Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie opłaty targowej – 12 głosów za, 1 

osoba wstrzymała się od głosu.  

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej odczytał proponowaną stawkę opłaty 
miejscowej :  
w kwocie 2,17zł dziennie za każdą rozpoczętą dobę pobytu, za pobór opłaty 

miejscowej  inkasentom, przysługuje wynagrodzenie w wysokości 10 % zainkasowanej 

opłaty. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie opłaty miejscowej  - 

12 głosów za, 1 głos przeciw.  

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej poinformował, że proponowane stawki podane 

są w projekcie uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

stawek podatku od środków transportowych – 12 głosów za, 1 osoba wstrzymała się 

od głosu.  
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Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny żyta do 

wymiaru podatku rolnego na 2017 rok. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej  poinformował, że propozycja ceny to 

52,44złza 1 dt. Odbyło się głosowanie na przyjęciem ceny żyta do wymiaru podatku 

rolnego na 2017 rok w wyskości 52,44zł za 1 dt – 12 głosów za, 1 głos przeciw.  

Cena 52,44 zł to cena podana w  Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego 

z dnia 18 października 2016 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 

kwartałów 

będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2017 stąd 

podejmowanie uchwały o obniżeniu średniej ceny żyta stało się bezzasadne.  

 

Ad. 14a Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej poinformował że propozycja opłaty wynosi 0zł 

i wysokości prowizji 0zł. Odbyło się głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

opłaty od posiadania psów -  11 głosów za, 2 głosy przeciw.  

Ad. 14b Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 

Radni nie mieli pytań ani uwag do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad 

podjęciem uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej -  13 głosów za. 

 

Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego o 

nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej w Gietrzwałdzie w celu jego 

przekształcenia w spółkę prawa handlowego. 

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie 

rozpatrzenia uwag do m.p.z.p. części obrębu Biesal, gmina Gietrzwałd.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do m.p.z.p. części 

obrębu Biesal, gmina Gietrzwałd – 13 głosów za. 

Ad. 16a Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunika-

cyjnych których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Gietrzwałd, 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie uchwały zmieniającej w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Gietrzwałd – 13 głosów za.  
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Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie m.p.z.p. części obrębu Biesal, gmina 

Gietrzwałd. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie m.p.z.p. części obrębu Biesal, gmina Gietrzwałd – 13 głosów za.  

 

Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany m.p.z.p. zakazu zabudowy w części 

obrębu Naglady i Gietrzwałd, gmina Gietrzwałd.  

zmiany m.p.z.p. zakazu zabudowy w części obrębu Naglady i Gietrzwałd, gmina 

Gietrzwałd -  13 głosów za.  

Ad. 18a. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony z drzew 

uznanych za pomnik przyrody w granicach administracyjnych Gm. Gietrzwałd. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony z drzew uznanych za pomnik przyrody  

w granicach administracyjnych Gm. Gietrzwałd – 13 głosów za. 

Ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Unieszewie.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Unieszewie – 12  głosów za, 1 osoba 

wstrzymała się od głosu. 

Ad.20. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości działki nr 67/1 w 

Rapatach. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości działki nr 67/1 w Rapatach – 13 głosów 

za. 

Ad.21. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości działek nr 237/31 

i 237/32 w Gietrzwałdzie. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości działek nr 237/31 i 237/32 w 

Gietrzwałdzie – 13 głosów za. 

Ad.22. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości działki nr 17/19 w 

Rentynach obręb Woryty. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości działki nr 17/19 w Rentynach obręb 

Woryty – 12 głosów za, 1 osoba wstrzymała się od głosu.  
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Ad.23. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia umów dzierżawy na 

części działek nr 192/28 i 75/66 w Sząbruku. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. Odbyło się głosowanie nad podjęciem 

uchwały w sprawie przedłużenia umów dzierżawy na części działek nr 192/28 i 75/66 

w Sząbruku - 12 głosów za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Ad. 23a.  Podjęcie uchwały w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania 

udziałów i akcji 

Skarbnik Andrzej Wasilewski wyjaśnił radnym że Gmina Gietrzwałd jest udziałowcem 

spółki z o.o. Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi. Ma 348 udziałów na 61831. 

Udziały gminy warte są 175.000zł. w skład spółki wchodzi 40 gmin. Proces wnoszenia 

udziałów był rozciągnięty na kilka lat. Aby zarządzać kapitałem zakładowym spółki 

niezbędne  jest ustalenie zasad na jakich działa reprezentant gminy w spółce. Andrzej 

Robaczewski uważał, że nie jest korzystne dla gminy bycie udziałowcem ZGOK. 

Uważał, że  gmina powinna szukać innego rozwiązania  gospodarowania odpadami. 

Jan Kasprowicz uważał, że ZGOK jest dobrym rozwiązaniem. Gminy wniosły udziały 

co pozwoliło pozyskać duże dofinansowanie unijne. Obecnie spółka dysponuje dużym 

majątkiem.  

Przewodniczący zarządził przerwę w obradach XXI sesji ( o godz. 2107). Poinformował, 

że o terminie  wznowienia obrad zawiadomi radnych w najbliższym czasie. 

 

21 listopada 2016 r. o godz. 15oo  Przewodniczący wznowił obrady XXII sesji 

Rady Gminy Gietrzwałd.  

Przewodniczący poinformował, że wpłynął do niego wniosek formalny o zdjęcie z 

porządku obrad XXI sesji rady gminy Gietrzwałd projektu uchwały w sprawie 

likwidacji zakładu budżetowego o nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej w 

Gietrzwałdzie w celu jego przekształcenia w spółkę prawa handlowego. Wniosek 

podpisało dwanaścioro radnych. We wniosku radni wyjaśnili przyczynę z jakiej go 

złożyli. Andrzej Robaczewski uważał, że na spotkaniu komisji, gdy temat był 

omawiany, była pora aby poprosić o uzupełnienie dokumentów.  

Wójt poinformował, że po raz pierwszy projekt przekształcenia ZGK przedstawił w 

pierwszym półroczu. Skoro radni wymagają tylu dokumentów to można było wcześniej 

przedłożyć ich wykaz i zostałyby przygotowane. Uzależniano decyzje od zdania 
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pracowników ZGK, a gdy pracownicy opowiedzieli się za przekształcenie to nie bierze 

się pod uwagę ich głosu. Wójt powiedział, że dokumenty których radni sobie zażyczą 

zostaną przygotowane.  M. Puszczało powiedział, że jako mikro przedsiębiorca widzi 

sens przekształcenia ZKG, ale uważa że decyzję należy podjąć w oparciu o materiały. 

Wójt odpowiedział, że był czas w czerwcu aby poprosić o te materiały.  Komisja 

spotykała się od czerwca kilkukrotnie ale nie złożyła wniosku do Wójta o uzupełnienie 

dokumentów na temat przekształcenia zakładu. Wójt poprosił o dostarczenie jak 

najszybciej, do końca tygodnia,  zestawienia dokumentów  jakie radni chcą otrzymać 

aby podjąć decyzję o przekształceniu. Radny A. Robaczewski uważał, że radni unikają 

wzięcia odpowiedzialności za podjętą decyzję o przekształceniu ZGK. Przewodniczący 

powiedział, że nikt z radnych nie jest fachowcem w dziedzinie przekształcania zakładu 

w spółkę stąd potrzeba zasięgnięcia opinii na ten temat gdyż decyzja o przekształceniu 

jest strategiczna dla gminy.  Odbyło się głosowanie nad wnioskiem o zdjęciu z 

porządku obrad punktu 15. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu 

budżetowego o nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej w Gietrzwałdzie w celu jego 

przekształcenia w spółkę prawa handlowego – 13 głosów za, 1 głos przeciw, 1 osoba 

wstrzymała się od głosu.  

 
Ad. 23a. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania 

udziałów i akcji. 

Skarbnik poinformował, że po zasięgnięciu opinii prawników i zastosowaniu się do 

ich sugestii  należy z treści uchwały  w  § 7 wykreślić zapis o  sposobach zbywania  

akcji gdyż w ustawie o komercjalizacji   i prywatyzacji zasady te są szczegółowo 

wymienione. Proponuje przywołać tylko artykuł 32 ust 1 i 1b  ww. ustawy. Odbyło się 

głosowanie nad podjęciem uchwały  w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania 

udziałów i akcji – 15 głosów za. Przewodniczący zamknął obrady  XXI sesji Rady 

Gminy Gietrzwałd.   

 

Protokołowała 
Elżbieta  Bielańska    


